

FQS-14 – Canned Fruits

Any items listed in all Food Quality Specification that are **bolded and in brown** are part of the current National Standard Cycle Menu (NSCM) Standing Offer. Other items that are not on the NSCM but are on the Standing Offer may not be listed in **brown**.

[Applicable Regulations and Resources for Canned Fruits](#)**Description**

1. Canned Fruits are products prepared by heat processing properly prepared fresh fruit, with or without sugar, invert sugar, honey, dextrose or glucose, in dry or liquid form according to the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#). The [Canadian Food Inspection Agency \(CFIA\)](#) administers the Act and Regulations that govern much of the activity of the fruit canning, pickling and drying industry, including the interprovincial and international shipment of many of the industry's products (as well as most of its agricultural inputs). The industry is regulated by the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#), under the [Canada Agricultural Products Act \(R.S.C., 1985, c. 20 \(4th Supp.\)\)](#).
2. Canned Fruit supplied must be in compliance with:
 - a. the [Food and Drugs Act \(R.S.C., 1985, c. F-27\)](#), and the [Food and Drug Regulations \(C.R.C., c. 870\)](#); and
 - b. comply with food packaging and labelling requirements specified by the [Food and Drugs Act \(R.S.C., 1985, c. F-27\)](#), [Food and Drug Regulations \(C.R.C., c. 870\)](#), the [Consumer Packaging and Labelling Act \(R.S.C., 1985, c. C-38\)](#), and the [Consumer Packaging and Labelling Regulations \(C.R.C., c. 417\)](#).
3. Canned Fruit supplied shall:
 - a. meet the specifications as outlined in the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#);
 - b. meet the specification of the product as outlined in the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#), [USDA Grades and Standards for Vegetables](#), [USDA Grades and Standards for Fruits](#) and, where appropriate, the grade indicated in [Table 1](#), for the specified canned fruit (or the equivalent grade of the country of origin) unless otherwise specified; or
 - c. where no Canadian Grade has been established the canned fruit shall meet the equivalent specifications of the U.S. Grade indicated in [Table 1](#), for the specified fruit (or the equivalent grade of the country of origin) as outlined in the [USDA Grades and Standards for Fruits](#), unless otherwise specified;
 - d. be in the packing medium specified (e.g. water, fruit juice, fruit juice from concentrate, etc.); and
 - e. be consistent with characteristics specified (e.g. without salt, unsweetened, chopped, diced, sliced, whole, cooked, added Vitamin C, etc.).

Canned Fruit Variety	Grade to be supplied
Apples Sliced	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Apple Sauce, no sugar added	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Apricots (whole or halved)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Cherries (Red, sour, pitted)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Cherries (Sweet)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Cherries (Maraschino, Crème de Menthe or Cocktail)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Cranberry Sauce	<i>U.S. Grade A</i> [USDA Grades and Standards for Canned Cranberry Sauce] or <i>U.S. Fancy</i>
Fruit Cocktail	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Fruit Salad	<i>As for Fruit Cocktail</i> [USDA Grades and Standards for Canned Fruit Cocktail]
Grapefruit	<i>U.S. Grade A</i> [USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit] or <i>U.S. Fancy</i>
Grapefruit and Orange for Salad	<i>U.S. Grade A</i> [USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit and Orange for Salads]
Peaches (Whole, halved , sliced, diced or quartered)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Pears (Whole, halved, sliced, diced or quartered)	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]
Pineapple (Whole, slices, spears, tidbits , chunks and spears)	<i>U.S. Grade A</i> [USDA Grades and Standards for Canned Pineapple]
Plums, Prune Plums	<i>Canada Fancy</i> [Food and Drug Regulations (C.R.C., c. 870), [B11.101 [S] Fruits]]

4. Unless otherwise specified, canned fruit will be supplied packed in water, its own juices, or a light syrup. Fruit packed in light syrup must contain less than 20% sugar by weight or be in accordance with the [Codex Alimentarius - Guidelines for Packing Media for Canned Fruits \[CAC/GL 51-2003\]](#).

5. Canned Fruit supplied outside of Canada must:

- a. meet all the requirements of the [Food and Drugs Act \(R.S.C., 1985, c. F-27\)](#) and the [Food and Drug Regulations \(C.R.C., c. 870\)](#);
- b. have originated in a country that has grade requirements and a system substantially equivalent to those prescribed by the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#); and
- c. meet the equivalent specifications of the product as outlined in the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#), [USDA Grades and Standards for Vegetables](#), [USDA Grades and Standards for Fruits](#) and, where appropriate, the grade indicated in [Table 1](#), for the specified canned fruit (or the equivalent grade of the country of origin) unless otherwise specified; or

CAF Food Quality Specifications

A-85-269-002/FP-Z01

- d. where no Canadian Grade has been established the canned fruit shall meet the equivalent specifications of the product and the U.S. Grade indicated in [Table 1](#), for the specified fruit (or the equivalent grade of the country of origin) as outlined in the [USDA Grades and Standards for Vegetables](#) and [USDA Grades and Standards for Fruits](#) unless otherwise specified; and/or
- e. meet all the requirements of applicable [Codex Alimentarius - International Food Standards, List of Standards](#) for Canned Fruit.
- f. meet all the requirements of applicable local food legislation whenever those requirements are stricter. All canned fruit shall be obtained by sources approved by the applicable local and international laws, regulations, procedures and requirements;
- g. be in the packing medium specified (e.g. water, fruit juice, fruit juice from concentrate, etc.); and
- h. be consistent with characteristics specifies (e.g. without salt, unsweetened, chopped, diced, sliced, whole, cooked, added Vitamin C, etc.).

Size and Packaging

- 6. Containers for canned fruit products for which grades are established shall be of the size specified according to the [Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#).

CAF Food Quality Specifications
Applicable Regulations and Resources for Canned Fruits

A-85-269-002/FP-Z01

[Processed Products Regulations \(C.R.C., c. 291\)](#)

[Food and Drug Regulations \(C.R.C., c. 870\)](#)

[Food and Drug Regulations \(C.R.C., c. 870\), \[B11.101 \[S\] Fruits\]](#)

[Food and Drugs Act \(R.S.C., 1985, c. F-27\)](#)

[Consumer Packaging and Labelling Act \(R.S.C., 1985, c. C-38\)](#)

[Consumer Packaging and Labelling Regulations \(C.R.C., c. 417\)](#)

[Canada Agricultural Products Act \(R.S.C., 1985, c. 20 \(4th Supp.\)\)](#)

[USDA Grades and Standards for Vegetables](#)

[USDA Grades and Standards for Fruits](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Cranberry Sauce](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit and Orange for Salads](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Pineapple](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Fruit Cocktail](#)

[Codex Alimentarius - International Food Standards, List of Standards](#)

[Codex Alimentarius - Guidelines for Packing Media for Canned Fruits \[CAC/GL 51-2003\]](#)

[Canadian Food Inspection Agency \(CFIA\)](#)

SQA-14 - Fruits en conserve

Tous les articles énumérés dans la présente Spécification de la qualité des aliments qui sont en **gras et en brun** font partie de l'offre à commande de l'actuel Menu cyclique national normalisé (MCNN). D'autres éléments qui ne sont pas sur le MCNN, mais sont sur l'offre à commandes peuvent ne pas être répertoriés en **brun**.

Règlements applicables et ressources concernant les fruits en conserve**Description**

1. Conformément au [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#), les fruits en conserve doivent être le produit préparé en conditionnant par la chaleur des fruits frais bien préparés, avec ou sans sucre, sucre inverti, miel, dextrose ou glucose, à l'état sec ou liquide. [L'Agence canadienne d'inspection des aliments \(ACIA\)](#) est chargée d'appliquer les lois et règlements qui régissent la majeure partie des activités liées à l'industrie de la mise en conserve des fruits, du marinage et du séchage des aliments, y compris l'expédition interprovinciale et internationale de bon nombre de produits de l'industrie de même que la plupart de ses intrants agricoles. L'industrie est règlementée par le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#), en application de la [Loi sur les produits agricoles au Canada \(L.R.C. \(1985\), ch. 20 \(4e suppl.\)\)](#).
2. Les fruits en conserve fournis doivent :
 - a. être conformes à la [Loi sur les aliments et drogues \(L.R.C. \(1985\), ch. F-27\)](#) et le [Règlement sur les aliments et drogues \(C.R.C., ch. 870\)](#); et
 - b. satisfaire aux exigences en matière d'emballage et d'étiquetage des aliments énoncées dans la [Loi sur les aliments et drogues \(L.R.C. \(1985\), ch. F-27\)](#), dans le [Règlement sur les aliments et drogues \(C.R.C., ch. 870\)](#), la [Loi sur l'emballage et l'étiquetage des produits de consommation \(L.R.C. \(1985\), ch. C-38\)](#) et dans le [Règlement sur l'emballage et l'étiquetage des produits de consommation \(C.R.C., ch. 417\)](#).
3. Les fruits en conserve fournis doivent :
 - a. satisfaire aux critères énoncés dans le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#);
 - b. satisfaire aux critères du produit, comme il est mentionné dans le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#) et dans les [USDA Grades and Standards for Vegetables](#), [USDA Grades and Standards for Fruits](#) et, s'il y a lieu, à la catégorie indiquée dans le [tableau 1](#) pour le fruit en conserve spécifié (ou la catégorie équivalente du pays d'origine), à moins d'indication contraire;
 - c. lorsqu'aucune catégorie canadienne n'a été définie, les fruits en conserve doivent respecter les critères équivalents du produit et la catégorie des États-Unis indiqués dans le [tableau 1](#) pour le fruit spécifié (ou la catégorie équivalente du pays d'origine), comme il est énoncé dans les [USDA Grades and Standards for Fruits](#), à moins d'indication contraire;
 - d. baigner dans le liquide spécifié (p. ex., eau, jus de fruits faits de concentrés, etc.); et
 - e. être conformes aux caractéristiques spécifiées (p. ex., sans sel, sans sucre ajouté, hachés, coupés en dés, entiers, cuits, additionnés de vitamine C, etc.).

SQA-14-01 – Tableau 1: Variété de fruits en conserve

Variété de fruits en conserve	Catégorie requise pour l'approvisionnement
Abricots (entiers ou en moitiés)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870) , [B.11.002. [N]. Fruits]]
Ananas (entiers, tranchés, en morceaux [65 mm, 8 mm, 1 3-65 mm])	Catégorie U.S. A. [USDA Grades and Standards for Canned Pineapple]

Variété de fruits en conserve	Catégorie requise pour l'approvisionnement
Cerises (au marasquin, à la crème de menthe ou à cocktail)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Cerises (douces)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Cerises (rouges, sures, dénoyautées)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Cocktail aux fruits	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Pamplemousse	Catégorie U.S. A. ou U.S. Fancy [USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit]
Pamplemousse et orange à salade	Catégorie U.S. A. [USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit and Orange for Salads]
Pêches (entières, en moitiés , tranchées, en dés ou en quartiers)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Poires (entières, en moitiés, en tranches, en dés ou en quartiers)	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Pommes tranchées	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Prunes, prune à pruneaux	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Purée de pommes, sans sucre ajouté	Canada de fantaisie [Règlement sur les aliments et drogues (C.R.C., ch. 870), [B.11.002. [N]. Fruits]]
Salade aux fruits	Même que pour le cocktail aux fruits [USDA Grades and Standards for Canned Fruit Cocktail]
Sauce aux canneberges	Catégorie U.S. A. ou U.S. Fancy [USDA Grades and Standards for Canned Cranberry Sauce]

4. À moins d'indication contraire, les fruits en conserve fournis baigneront dans l'eau ou un sirop léger. Les fruits en conserve dans un sirop léger doivent contenir au moins 20 % de matière sèche en poids ou conformément aux [Directives du Codex pour les Milieux de Couverture des fruits en conserve \[CAC/GL 51-2003\]](#).
5. Les fruits en conserve ne provenant pas du Canada doivent :
- satisfaire aux exigences de la [Loi sur les aliments et drogues \(L.R.C. \(1985\), ch. F-27\)](#) et au [Règlement sur les aliments et drogues \(C.R.C., ch. 870\)](#);
 - provenir d'un pays dont les exigences de la catégorie sont sensiblement les mêmes que celles prescrites par le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#);
 - satisfaire aux caractéristiques équivalentes du produit, comme il est énoncé dans le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#), et dans les [USDA Grades and Standards for Vegetables](#) et [USDA Grades and Standards for Fruits](#) et s'il y a lieu, à la catégorie indiquée dans le [tableau 1](#) pour le fruit en conserve spécifié (ou la catégorie équivalente du pays d'origine), à moins d'indication contraire; ou
 - lorsqu'aucune catégorie canadienne n'a été établie, les fruits en conserve doivent satisfaire aux caractéristiques équivalentes du produit et à la catégorie des États-Unis indiquées dans le [tableau 1](#) pour le fruit spécifié (ou la catégorie équivalente du pays d'origine), comme il est énoncé dans les [USDA Grades and Standards for Vegetables](#) et [USDA Grades and Standards for Fruits](#) à moins d'indication contraire; et/ou
 - satisfaire à toutes les exigences des [Normes alimentaires internationales \[CODEX ALIMENTARIUS\] Liste des normes](#) concernant les fruits en conserve;

- f. satisfaire à toutes les exigences de la réglementation locale applicable en matière d'aliments, si ces exigences sont plus strictes (tous les fruits en conserve doivent provenir de sources reconnues en vertu des lois, règlements, procédures et exigences applicables à l'échelle locale et internationale);
- g. baigner dans le liquide spécifié (p. ex., sans sel, non sucré, hachés, coupés en dés, entiers, cuits, additionnés de vitamine C, etc.); et
- h. être conformes aux caractéristiques spécifiées (p. ex., sans sel, sans sucre ajouté, hachés, coupés en dés, entiers, cuits, additionnés de vitamine C, etc.).

Taille

Emballage

6. Les contenants pour les produits de fruits en conserve pour lesquels des catégories ont été établies doivent être du format spécifié dans le [Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#).

Règlements applicables et références concernant les fruits en conserve

[Règlement sur les produits transformés \(C.R.C., ch. 291\)](#)

[Règlement sur les aliments et drogues \(C.R.C., ch. 870\)](#)

[Règlement sur les aliments et drogues \(C.R.C., ch. 870\), \[B.11.002. \[N\]. Fruits\]](#)

[Loi sur les aliments et drogues \(L.R.C. \(1985\), ch. F-27\)](#)

[Loi sur l'emballage et l'étiquetage des produits de consommation \(L.R.C. \(1985\), ch. C-38\)](#)

[Règlement sur l'emballage et l'étiquetage des produits de consommation \(C.R.C., ch. 417\)](#)

[Loi sur les produits agricoles au Canada \(L.R.C. \(1985\), ch. 20 \(4e suppl.\)\)](#)

[USDA Grades and Standards for Vegetables](#)

[USDA Grades and Standards for Fruits](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Cranberry Sauce](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Grapefruit and Orange for Salads](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Pineapple](#)

[USDA Grades and Standards for Canned Fruit Cocktail](#)

[Normes alimentaires internationales \[CODEX ALIMENTARIUS\] Liste des normes](#)

[Directives du Codex pour les Milieux de Couverture des fruits en conserve \[CAC/GL 51-2003\]](#)

[Agence canadienne d'inspection des aliments \(ACIA\)](#)